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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 27 de juliol de 2017 

Horari: de les 19 h 35 min a les 20 h 30 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 4a tinent d’alcalde (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, 3a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Excusen la seva absència les regidores Sres. Annerose Bloss Geb Bantel (P.P.) i Laura 

Ribalaiga i Prats (ERC-SxA-AM). 
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Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 29 de 

juny de 2017. 

2.- Informe d’Intervenció i Tresoreria sobre compliment de terminis per al 

pagament d’obligacions pendents corresponent al segon trimestre de 2017.  

3.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de les festes locals per a l’any 2018.  

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de l’expedient de modificació de crèdit 

núm. 12/2017. 

5.- Proposta de la regidoria de Participació Ciutadana sobre creació de la 

Sindicatura Municipal de Greuges d’Alella i aprovació del seu reglament. 

6.- Moció del grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya + Sumem per 

Alella – Acord Municipal, per a l’adhesió al programa d’homogeneïtzació dels 

processos i mecanismes interns de tramitació dels tributs i cotitzacions socials. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 27 de juliol de dos mil disset, essent les 19 hores 35 minuts, a la 

Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, Andreu 

Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 
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A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 29 DE JUNY DE 2017.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 29 de juny de 2017, la qual  s’aprova per unanimitat. 

 

 

2.- INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL SEGON TRIMESTRE DE 2017.- 

El Sr. alcalde ret compte de l’informe d’Intervenció i Tresoreria, el qual literalment diu: 

 

“Informe de la Tresoreria i la Intervenció municipal de seguiment del deute 

comercial corresponent al segon trimestre de 2017, d’acord amb la Llei 

15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, 

per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 

operacions comercials i d’acord amb el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, 

que desenvolupa la metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a 

proveïdors  

 

Vist que el principi de sostenibilitat financera definit en l’article 4 de la Llei 

Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 

Financera inclou el control del deute comercial. 

 

Vist que, per tal de controlar el deute comercial, aquesta Llei Orgànica estableix el 

concepte de període mitjà de pagament com a expressió de temps de pagament o 

retard en el pagament als proveïdors, de forma que totes les Administracions 

Públiques hauran de fer el càlcul mitjançant una metodologia comuna i publicar-lo. 
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Vist que la normativa de morositat estableix un termini màxim de pagament de 30 

dies i que si el període mitjà el superés caldria adoptar mesures correctores de 

tresoreria per al seu compliment. 

 

Vist que l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 

3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 

morositat en les operacions comercials estableix que els tresorers o, en defecte 

d’això, els interventors de les corporacions locals elaboraran trimestralment un 

informe sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei per al pagament 

de les obligacions de cada entitat local, que inclourà necessàriament el nombre i la 

quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el 

termini. 

 

Vist el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, pel qual es desenvolupa la 

metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de les 

Administracions Públiques i les condicions i el procediment de retenció de recursos 

dels règims de finançament previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 

d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.  

 

Per tot l’exposat: 

 

PRIMER.- S’informa de les dades corresponents al seguiment del deute comercial 

d’acord amb la Llei 15/2010, de 5 de juliol, segons documents adjunts.  

 

SEGON.- S’informa del període mitjà de pagament d’acord amb el que estableix el 

Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol: 

 

Entitat 
Ràtio 

d’operacions 
pagades 

Import 
d’operacions 

pagades 

Ràtio d’operacions 
pendents de 
pagament 

Import d'operacions 
pendents de 
pagament 

Període mitjà 
de pagament 
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Ajuntament 7,53 1.984.080,56 -14,13 544.486,24   2,87 

Consorci de 
promoció 

enoturística 
del territori 
DO Alella  

-21,09     14.729,87 -29,07    4.524,43     -22,97 

Global 1.998.810,43 549.010,67 2,67” 

 

El Sr. Interventor manifesta que, d’acord amb la normativa vigent, informa que el període 

mitjà de pagament als proveïdors està d’acord amb el termini que marca la normativa de 

morositat. S’ha posat a disposició dels regidors l’informe de la Tresoreria i de la 

Intervenció municipal sobre compliment del termini de pagament a proveïdors, tant pel 

que fa a les obligacions pagades com les pendents de pagament del segon trimestre 

d’enguany.  

 

 

El Ple municipal acorda quedar assabentat de l’informe d’Intervenció i Tresoreria sobre 

compliment de terminis per al pagament d’obligacions pendents corresponent al segon 

trimestre de de 2017. 

 

 

3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE LES FESTES LOCALS PER A L’ANY 2018.- 

El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Examinat l’escrit R.E. 2017/5552, de 30 de juny de 2017, tramès pel Director dels 

Serveis Territorials de Treball, Afers Socials i Famílies de Barcelona de la Generalitat 

de Catalunya, sobre la preparació de l’Ordre de Festes Locals a Catalunya per a l’any 

2018. 

 

Vist el disposat per l’article 46 del Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol, aquesta 

Alcaldia proposta al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 
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PRIMER.- Establir com a festes locals del municipi d’Alella per a l’any 2018, els dies 

21 de maig i 1 d’agost. 

 

SEGON.- Donar trasllat d’aquest acord al Director dels Serveis Territorials de Treball, 

Afers Socials i Famílies de Barcelona de la Generalitat de Catalunya.” 

 

 

El. Sr. alcalde manifesta que, a petició de la Generalitat de Catalunya, abans del 31 de 

juliol s’ha de comunicar quines seran les festes locals per al 2018. En aquest cas, la 

proposta és com han vingut fent aquests darrers anys. Per una banda l’1 d’agost, patró 

d’Alella, i després el que seria la segona Pasqua, que al 2018 serà el 21 de maig.  

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 

CRÈDIT NÚM. 12/2017.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual 

literalment diu: 

 

“ASSUMPTE: Modificació de crèdit 

Núm. expedient: 12/17  

 

ANTECEDENTS 

 

Vist que la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2017 preveu 

l’increment de les retribucions del personal del sector públic sense que aquestes 

puguin superar l’1% d’increment. 
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Vist que per poder atendre les despeses que es detallen a continuació,  que no es 

poden demorar a l’exercici següent, per a les quals la consignació en el pressupost 

ordinari actual és insuficient, cal tramitar l’expedient de modificació de crèdit amb 

subjecció a les disposicions vigents.  

 

FONAMENTS DE DRET 

 

Vist que es compleixen l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i els 

articles 35 a 38 del Reial decret  500/1990. 

 

Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

PRIMER.- Aprovar un suplement de crèdit, per import de 310.000,00 euros, en les 

aplicacions que s’indiquen a continuació: 

 

Alta en el pressupost de despeses 
 

Aplicació Descripció Projecte Import 
19.920.63200 Reforma edificis municipals 2017/2/MILLO/8 70.000,00 
19.342.63200 Reforma camp de futbol 2017/2/EDIFI/1 133.000,00 
03.150.21000 Reparació i manteniment zones públiques   93.000,00 
08.326.22706 Promoció formació musical  12.500,00 
08.326.48912 Conveni AMPA CEIP SERRETA  1.500,00 

TOTAL   310.000,00 
 

Alta en el pressupost d’ingressos 
 

Aplicació Descripció Import 
87000 Romanent de tresoreria per despeses generals  310.000,00 
TOTAL  310.000,00 

 

SEGON.- Aprovar un suplement de crèdit per import de 35.039,03 euros en les 

aplicacions que es detallen a continuació, incrementant en un 1% les retribucions 

del personal: 
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A disminuir: 
 

Aplicació Descripció Import 
05.929.50000 Fons de contingència 35.039,03 

TOTAL  35.039,03 
 

A augmentar:  
 

Aplicació Descripció Import 
01 912 16000 SEGURETAT SOCIAL 794,56 
01 920 10100 RETRIBUCIONS PERSONAL DIRECTIU 635,25 
01 920 12000 SOUS DEL GRUP A1 296,48 
01 920 12001 SOUS DEL GRUP A2 260,71 
01 920 12003 SOUS DEL GRUP C1 399,35 
01 920 12004 SOUS DEL GRUP C2 169,25 
01 920 12006 TRIENNIS 233,67 
01 920 12100 COMPLEMENT DE DESTINACIÓ 576,47 
01 920 12101 COMPLEMENT ESPECÍFIC 1.264,27 
01 920 13000 RETRIBUCIONS BÀSIQUES 491,22 
01 920 13100 RETRIBUCIONS PERSONAL LABORAL EVENTUAL 952,16 
01 920 15000 PRODUCTIVITAT 300,00 
01 920 15100 GRATIFICACIONS 114,04 
01 920 16000 SEGURETAT SOCIAL 1.194,41 
02 130 12003 SOUS DEL GRUP C1 2.096,60 
02 130 12006 TRIENNIS 326,58 
02 130 12100 COMPLEMENT DE DESTINACIÓ 979,11 
02 130 12101 COMPLEMENT ESPECÍFIC 3.626,49 
02 130 13000 RETRIBUCIONS BÀSIQUES 217,05 
02 130 13001 HORES EXTRAORDINÀRIES 1,35 
02 130 15100 GRATIFICACIONS 307,17 
02 130 16000 SEGURETAT SOCIAL 2.113,00 
03 150 13000 RETRIBUCIONS BÀSIQUES 1.852,26 
03 150 13001 HORES EXTRAORDINÀRIES LABORALS 66,41 
03 150 13100 RETRIBUCIONS PERSONAL LABORAL EVENTUAL 2.149,78 
03 150 13101 HORES EXTRAORDINÀRIES LABORALS TEMPORALS 45,32 
03 150 15100 GRATIFICACIONS 93,80 
03 150 16000 SEGURETAT SOCIAL. 1.347,39 
04 311 13100 RETRIBUCIONS PERSONAL LABORAL EVENTUAL 310,14 
04 311 16000 SEGURETAT SOCIAL 97,85 
05 931 12000 SOUS DEL GRUP A1 379,13 
05 931 12003 SOUS DEL GRUP C1 299,51 
05 931 12006 TRIENNIS 44,07 
05 931 12100 COMPLEMENT DE DESTINACIÓ 373,37 
05 931 12101 COMPLEMENT ESPECÍFIC 769,57 
05 931 15100 GRATIFICACIONS 66,24 
05 931 16000 SEGURETAT SOCIAL 491,10 
06 151 12000 SOUS A1 148,24 
06 151 12006 TRIENNIS 45,61 
06 151 12100 COMPLEMENT DE DESTINACIÓ 98,73 
06 151 12101 COMPLEMENT ESPECÍFIC 275,37 



9 

 

06 151 13100 RETRIBUCIONS PERSONAL LABORAL TEMPORAL 543,23 
06 151 16000 SEGURETAT SOCIAL 284,18 
07 170 12004 SOUS DEL GRUP C2 84,62 
07 170 12100 COMPLEMENT DE DESTINACIÓ 33,60 
07 170 12101 COMPLEMENT ESPECÍFIC 82,27 
07 170 13000 RETRIBUCIONS BÀSIQUES 294,32 
07 170 15100 GRATIFICACIONS 43,80 
07 170 16000 SEGURETAT SOCIAL 170,56 
08 320 13000 RETRIBUCIONS BÀSIQUES 665,52 
08 320 13001 HORES EXTRAORDINÀRIES 0,60 
08 320 16000 SEGURETAT SOCIAL 208,26 
09 330 13000 RETRIBUCIONS BÀSIQUES 937,63 
09 330 13001 HORES EXTRAORDINÀRIES 19,53 
09 330 13100 RETRIBUCIONS PERSONAL LABORAL EVENTUAL 1.010,33 
09 330 13101 HORES EXTRAORDINÀRIES LABORAL EVENTUAL 4,45 
09 330 15100 GRATIFICACIONS 2,72 
09 330 16000 SEGURETAT SOCIAL 627,20 
12 231 12004 SOUS DEL GRUP C2 84,62 
12 231 12006 TRIENNIS 22,75 
12 231 12100 COMPLEMENT DE DESTINACIÓ 36,78 
12 231 12101 COMPLEMENT ESPECÍFIC 95,35 
12 231 13100 RETRIBUCIONS PERSONAL LABORAL TEMPORAL 1.485,53 
12 231 16000 SEGURETAT SOCIAL 505,92 
14 491 13100 RETRIBUCIONS PERSONAL LABORAL EVENTUAL 546,84 
14 491 13101 HORES EXTRAORDINÀRIES 1,76 
14 491 16000 SEGURETAT SOCIAL 169,38 
17 340 13000 RETRIBUCIONS BÀSIQUES LABORALS 270,20 
17 340 13001 HORES EXTRAORDINÀRIES LABORAL FIX 4,20 
17 340 16000 SEGURETAT SOCIAL 85,25 
21 920 13000 RETRIBUCIONS BÀSIQUES 306,90 
21 920 13001 HORES EXTRAORDINÀRIES 10,83 
21 920 16000 SEGURETAT SOCIAL 96,82 

TOTAL  35.039,03 
 

TERCER.- Continuar la tramitació establerta a l’article 177 del text refós de la Llei 

reguladora de les hisendes locals sotmetent l’esmentat expedient a informació 

pública per un termini de quinze dies hàbils en el Butlletí Oficial de la Província, 

perquè qualsevol persona interessada pugui formular aquelles reclamacions que 

estimi adients. 

 

QUART.- Considerar definitivament aprovat l’expedient en cas que no es formuli cap 

reclamació contra aquest expedient en el termini d’informació pública.” 
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El Sr. alcalde manifesta que aquesta proposta acaba ascendint a 310.000 euros, destinats 

a diferents partides d’inversió i de despeses i de transferències, i els quals  provenen del 

romanent de Tresoreria. Per una banda, s’incorporen 70.000 euros per a la reforma 

d’edificis municipals per diferents actuacions en diferents àmbits, com puguin ser la 

biblioteca, el pavelló, la climatització de la sala d’entitats a les antigues escoles Fabra o 

la coberta del pati de la cuina a l’escola Fabra. I després hi ha una partida de 133.000 

euros per completar els imports necessaris en 101.000 més 32.000 euros per una 

intervenció de mesures de seguretat en la reforma del camp d’esports. 93.000 euros per a 

la reparació i el manteniment de zones públiques, dels quals hi ha un gruix al voltant 

dels 43.000 euros que van destinats a les intervencions properes que es puguin produir 

derivades dels acords amb els propietaris del carrer Santa Madrona, a tocar del nou espai 

d’arts escèniques, amb els quals hi ha un principi d’acord, per no haver d’expropiar aquest 

sòl per alinear el carrer. I aquí hi ha aquesta dotació per poder urbanitzar el carrer i 

acabar d’ajustar enrere les tanques d’aquests veïns. I després hi ha 50.000 euros en 

previsió de les millores que l’Ajuntament d’Alella ha demanat a la urbanitzadora de 

l’àmbit de Can Calderó Can Serra, com puguin ser les tanques de protecció de la carretera 

que no estaven previstes en el projecte, i que, en aquest moment, estan en fase de 

negociació. És possible que alguna d’aquestes coses que han demanat afegir no previstes 

inicialment, les acabin completant ells. I els altres restants fins a 14.000 euros destinats 

a l’àmbit de l’àrea d’Educació per a la promoció de la formació musical en dues partides 

diferents. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que val a dir que és una modificació de crèdit important 

amb un conjunt de partides que sumen uns diners considerables i, des del seu punt de 

vista, preocupa que a aquestes alçades estiguin conduint projectes tan importants com el 

camp de futbol amb aquesta ineficàcia i amb aquesta manca de rigor a l’hora de 

complimentar tot el procés de licitació, etcètera. I el que estan provocant és un greuge 

important als usuaris d’aquesta instal·lació municipal que no poden tapar ara, amb dues 

o tres millores més dintre del projecte, que sumen aquests 30.000 euros de què parlava el 

Sr. alcalde fa uns moments. Ells no votaran en contra d’aquesta modificació de crèdit, 
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però faran una abstenció com a protesta i perquè quedi manifest que aquesta imprevisió 

amb què permanentment s’està treballant en aquest Ajuntament en els últims mesos, no 

sap si anys, i que no només es veu en aquest fet, sinó en altres actuacions dintre l’àrea 

d’urbanisme o dintre de l’àrea d’obres, doncs comença a ser, des del seu punt de vista, 

motiu de preocupació. Dues de les actuacions d’aquestes reformes municipals que ells 

contemplen són per a les escoles Fabra, que és un equipament que van fer un projecte, 

bé pensa que no hi va haver projecte, però que tot just fa poc temps que tenen en 

funcionament i ja hi estan fent reformes i ja estan hi fent actuacions. Sí que creu que és 

important posar de manifesta que és preocupant, insisteix, que hagin de fer aquesta 

modificació de crèdit amb aquest contingut específic. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que els agradaria preguntar respecte l’expropiació 

de Can Boquet, que té una dotació de 43.000 euros, si ha escoltat bé. 

 

El Sr. alcalde manifesta que no, que la modificació no té a veure amb l’expropiació de 

Can Boquet. Els 43.000 euros són com a previsió per l’actuació necessària per l’enretirada 

en el carrer Santa Madrona. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que, aleshores, això ja ho parlaran posteriorment. 

En aquest cas, el seu vot serà una abstenció, ja que aquestes modificacions sobre 

projectes ja tenien les seves previsions i ja les haurien d’haver començat a desenvolupar. 

Això comporta també tota una problemàtica, com per exemple en el camp de futbol ja 

que dificultarà o farà més complicada la pràctica esportiva en els mesos que hi haurà  

competició, i que comportarà més diners ja que hauran d’anar a altres instal·lacions 

esportives a desenvolupar les seves activitats. Per tant, com que és necessari, no hi 

votaran en contra, però sí que aquesta abstenció serveixi perquè aquests projectes es 

puguin avaluar i fer com calen.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que ells comparteixen en bona mesura aquest criteri per la 

preocupació de la improvització que manifesten els altres grups municipals a l’oposició. 
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Dit això, els sorprèn que amb els filtres que hi ha s’hagi hagut de retirar el tema del 

camp d’esports perquè hi faltaven unes partides imprescindibles. Per tant, és un error que 

pot tenir una persona, però és que en aquest Ajuntament hi ha varis filtres perquè 

aquests errors no succeeixin. Per tant, si cap dels filtres ho ha notat, denota, i no és la 

primera vegada, ni tampoc és la més greu que han descobert de filtres que no funcionen, 

però sí que és preocupant pensar que realment alguna cosa també en l’àrea econòmica no 

està funcionant com hauria de ser pel fet que segueix havent-hi errors que ningú sap 

detectar,  i no errors petitons sinó que són errors de bastant embalum. Per tant, aquí sí 

que expressen la seva preocupació i demanarien que es revisés què ha fallat, perquè és 

important a efectes de millorar-ho. Dit això, celebren que s’incorporin algunes de les 

al·legacions que hi van fer. Certament, no reconeixeran que són per les al·legacions que 

van fer, no passa res, però sí que celebren que es facin millores en el projecte del camp 

de futbol que eren imprescindibles, com eren la protecció de les grades que ells van 

demanar explícitament i que se’ls va dir que no calia i que no hi havia motiu. En tot cas, 

celebren aquest canvi de criteri i que s’hi incorpori. Finalment, pel que fa a les zones 

públiques i a reformes d’edificis, també manifesten que es continu el degoteig i canvi de 

partides per anar fent canvis. I el que hauria de ser és l’adequació al pressupost inicial de 

desembre. Dit això, estan a mitjans de curs, i, per tant, si volen realment crear uns 

pressupostos per a l’any que ve més participats o participats d’alguna petita manera, 

encara que sigui, i més debatuts i més treballats, els tocaria d’aquí al pròxim Ple de 

setembre ja començar a debatre-ho, precisament per no haver d’anar a cada Ple o a cada 

dos Plens, anar fent modificacions de crèdit per anar saltant, per anar intentant tapar 

forats que s’han anat obrint a mig camí. Perquè això seria normal quan són els primers 

anys d’un mandat, però és que en porten quinze, bé catorze anys. Són errors que creu que 

més o menys haurien de poder anar resolent i són també previsions pressupostàries que 

haurien de poder tenir controlades. Per tant, ells, com els altres companys de l’oposició, 

s’abstindran de votar perquè creuen que les mesures, especialment les del camp de 

futbol, sobretot en seguretat, són imprescindibles. Per tant, no s’hi oposaran, però sí que 

manifesten el seu mal estar en aquestes variacions sobrevingudes de projectes i 

pressupostos. Dit això, quan ara mateix s’acaba d’assabentar que una partida és per al 
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carrer Santa Madrona, per enretirar les tanques, li agradaria saber si això s’ha valorat, si 

aquestes tanques tenen algun tipus de valor patrimonial, si són de pedra, etcètera, i hi 

donen caràcter, perquè seria important també de cara a la seva conservació. Ara mateix, 

no ho té visualitzat, però vist, que a vegades el criteri proteccionista no ha estat el que 

ha predominat en les actuacions urbanístiques i intervenció en el paisatge íntegrament 

del casc urbà, fóra interessant garantir que no s’estigui tirant a terra cap mur que fos 

important o que manifestament doni caràcter en el nucli urbà del poble. Per tant, li 

agradaria que es fes aquesta incorporació de garantir que no es tira cap mur de pedra que 

imprimeixi un caràcter especial al centre urbà. 

 

El Sr. alcalde manifesta que ells aquí han anat repetint la paraula improvització. Li 

sembla molt bé que sigui per al seu argumentari, però aquí el que estan fent és una 

incorporació de crèdit de l’estalvi que té l’Ajuntament per fer unes actuacions. És a dir, 

ells surten amb un pressupost inicial limitat per l’import de les partides. Una vegada s’ha 

liquidat el pressupost i poden disposar d’una part d’aquest romanent, el que fan és posar 

més diners en el pressupost per fer coses que no podien fer amb el pressupost inicial. Per 

tant, el pressupost inicial té una previsió de dur a terme diferents actuacions, i aquí el 

que fan és incorporar uns recursos per posar-hi més. Aquí, com els deia, pel que fa al 

tema d’aquest error formal en l’àmbit econòmic del projecte del camp d’esports, doncs sí, 

és un inconvenient que a cap d’ells els satisfà haver-lo d’afrontar, perquè els filtres, tant 

del redactor del projecte que el va fer, com el filtre del funcionari que va revisar i 

informar aquest projecte, doncs aquí van fallar. Per tant, aquesta qüestió no ha de poder 

tornar a passar. Dit això, i aquí estan parlant de 100.000 euros d’aquests 110.000 euros, 

que és acabar de completar la partida en l’import que corresponia, la resta tot són 

millores. La millora aquesta de seguretat del camp de futbol, que són 31.000 euros, i 

altres millores d’actuacions en les portes de la biblioteca, que podrien seguir tenint-les 

com les tenen, però que és interessant de poder-les renovar. I, per tant, ara que poden 

disposar d’aquests diners, doncs aquestes portes com les del magatzem del pavelló que 

també poden seguir funcionant, però creuen que és important que, si disposen d’uns 

recursos, es puguin renovar. I així amb els diferents aspectes. I, després, les propostes 
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d’Educació, aquests 14.000 euros, són de noves propostes que sorgeixen per zl nou curs 

en l’àmbit de la formació musical. I, per tant, ells ho valoraran com creguin, però això 

són noves actuacions al tenir una disponibilitat de recursos que no tenien quan van 

redactar el pressupost. Respecte a les tanques, això és un garatge, és una tanca 

metàl·lica que s’ha d’enretirar. Es pot anar a mirar, però creu que en cap cas no estan 

catalogades. Creu que l’interès paisatgístic d’aquests dos sobreïxents es pot valorar, però 

en cap cas, sota el seu humil criteri, el té. Creu que, més o menys, ja està. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que poc s’explica o poc es diu sobre el procés. El 

projecte del camp de futbol va arribar a aquest Ajuntament creu que en el mandat 

anterior. És a dir, que aquest projecte han tingut temps de mirar-lo. Pensa que és a l’abril 

quan es posa en marxa el procés per aprovar la licitació de les obres, el mes d’abril. Hi ha 

hagut dues Meses de contractació que no sap quin regidor de l’oposició hi ha estat 

convidat. En aquesta ocasió, ells no ho han estat. Hi ha hagut dues Meses de 

contractació i 16 empreses o 17 que s’han presentat en un concurs fallit, una licitació 

fallida que no ha funcionat, i el Sr. alcalde no acaba explicant el per què de tot aquest 

cúmul i aquest procés tan llarg que al final farà que el camp de futbol estigui en 

condicions, si tot va bé, després d’una altra nova licitació, el maig de l’any que ve? El 

juny de l’any que ve? A l’estiu? No ho sap. Tot plegat sí que fa falta un procediment o un 

procés d’anàlisi interior. I li sembla que això falta. No és suficient reconèixer el que ha 

passat, només faltaria. És una evidència. Però quines mesures es prenen? Pensa que és 

una cosa que el Sr. alcalde ha de començar a entomar perquè no estan donant resposta a 

aquest tipus de coses, fos la pèrdua dels arxivadors, fos el que fos, mai en cap moment. 

Això és una responsabilitat que el Sr. alcalde té.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que el Sr. alcalde respon dient que les intervencions són 

idònies i necessàries, i això no ho discuteixen. Les intervencions poden ser idònies i 

necessàries però estan mal col·locades en el temps. És a dir, quan es fan millores al 

projecte d’urbanització de Can Calderó, ja hi ha hagut un projecte preveient com han de 

ser els equipaments, els vials, les zones verdes, i, per tant, quan s’hi ha de fer 
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incorporacions per valor de 50.000 euros és que no s’han fet prou bé els càlculs anteriors. 

I quan s'han d’anar aplicant mini reformetes a coses existents a mig camí és perquè s’han 

detectat errors que no s’havien tingut en compte. Si en el camp de futbol ara aprofiten, o 

sigui, perquè es desestimen unes al·legacions demanant alguna solució per a les grades i 

després les hi incorporen,  li sembla fantàstic, no hi entrarà, més, ja està fet, i no vol 

que es retirin, però sí que els tempos en què s’incorporen aquestes modificacions. Clar 

que hi ha un romanent per poder fer-hi adaptacions, però el romanent és per a casos 

d’urgència com el tema del dipòsit que van aprovar en el Ple anterior, però no és per a 

coses que s’haurien d’haver previst en un moment. I això seria acceptable si fos una 

vegada a l’any, dues, però és que ell creu que si es miren les actes, cada dos Plens hi ha 

una modificació de crèdit. Ple sí, Ple no, hi ha una modificació de crèdit per fer petites 

intervencions. El que està fallant aquí, entenen, és la realització dels projectes, 

l’adequació, concreció i planificació correcte. És clar que poden haver-hi fallades, és clar 

que hi poden haver errors, però és que són molt comuns. I, a nivell de tramitació, 

espectacularment comuns. Llavors, i aquí comparteix el criteri de la regidora Mercè 

Marzo, sempre quan hi ha hagut un error d’aquests, es diu sí hi ha hagut un error i 

n’assumeix tota la responsabilitat. Quan ha assumit tota la responsabilitat, que al final és 

una figura retòrica perquè el que va ser, va ser posar una denúncia a la Policia. Però en 

tot cas, en les altres tramitacions irregulars com ha sigut autoritzar l’enderroc d’una casa 

catalogada, com ha estat permetre tancaments perimetrals sobredimensionats, com 

aquest mateix error que veuen aquí sobre la taula, no s’ha perfilat cap tipus 

d’intervenció. Sigui per l’excusa que sigui, però no hi ha hagut cap tipus de reivindicació 

formal i efectiva d’una solució. S’han quedat en el nivell retòric d’aquí el Ple, de “lo 

siento mucho no volverá a suceder”. I creu que estan en temps de poder-ho evolucionar.  

 

El Sr. alcalde manifesta que, per acabar amb la seva intervenció, dir-los que el pressupost 

és un document viu, i com bé diu la seva paraula és “pre supost”, és una pressuposició, 

amb la qual es parteix amb un import del que preveus poder disposar i que, en aquest 

cas, quan disposes de nous recursos i no de manera accidental, sinó de manera expressa i 

voluntària, si disposes de més recursos, doncs la idea és intentar posar-los en el terreny 



16 

 

de joc, posar-los en el municipi, per poder fer més coses de les previstes. Evidentment, 

ha estat un error el fet que aquí fallés el filtre de la incorporació d’aquestes dues partides 

econòmiques en el pressupost. També és cert que és la primera vegada que passa en 

aquests 14 anys que ell deia. Aquí, s’ho creguin o no, el volum de treball i l’àmbit de 

decisions fa que a vegades es produeixin errors. I, en aquest cas, més enllà que pel 

redactor, pel funcionari que havia d’informar aquest document i que no va detectar l’error 

en el projecte executiu. Tenen la situació i cal actuar. Això és el que estan fent. I sí que 

és cert que el fet d’endarrerir les obres afecta l’activitat dels clubs, l’afecta parcialment, 

bàsicament. Afecta per la no realització del casal d’estiu del Club de Futbol Alella que 

tenia previst fer el mes de juliol, i que això ja no ho podran fer. Però, després, 

bàsicament, l’únic que afectarà és que el primer equip del Club de Futbol Alella hagi de 

jugar més partits oficials fora de les instal·lacions. Pel que fa a la programació dels 

entrenaments, etcètera, es continuarà duent a terme la que ja s’havia previst per a tots 

els mesos aquests, que en principi era fins al mes de desembre, en què s’havien de 

produir les obres. Amb els altres clubs, també hi està parlat i hi ha una adaptació a 

aquesta situació involuntària, que no satisfà ningú, però que cal entomar-la i prendre les 

mesures per reconduir-la. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i les regidores Sres. Alfaro i  

Fernández; s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Marzo i Srs. Bardés, Font i Garcia-

Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

5.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA SOBRE CREACIÓ DE LA 

SINDICATURA MUNICIPAL DE GREUGES D’ALELLA I APROVACIÓ DEL SEU REGLAMENT.- 

“El tinent d’alcalde Sr. Salas ret compte de la proposta de la regidoria de Participació 

Ciutadana, la qual literalment diu: 
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L’article 11.2 del Reglament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament d’Alella, 

aprovat definitivament pel Ple municipal, en sessió celebrada el 23 de desembre de 

2014, estableix que totes les persones tenen dret a dirigir-se al Síndic de Greuges 

del Ciutadà per tal que actuï en defensa o mediació de qualsevol assumpte en el 

qual l’Ajuntament hagi pogut vulnerar els drets dels particulars. 

 

Per tot això, aquesta regidoria proposa al Ple municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

PRIMER.- Aprovar la creació de la Sindicatura Municipal de Greuges d’Alella. 

 

SEGON.- Aprovar inicialment el Reglament de la Sindicatura Municipal de Greuges 

d’Alella i sotmetre aquest acord a informació pública pel termini de 30 dies 

mitjançant la publicació d’anuncis en el Butlletí Oficial de la Província de 

Barcelona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, a uns dels mitjans de 

comunicació escrita diària, a la pàgina web i al tauler d'anuncis de l'Ajuntament, 

per a la presentació de reclamacions i suggeriments. Transcorregut aquest termini 

sense que se’n presenti cap, l’acord s’entendrà elevat a definitiu.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i el tinent d’alcalde Sr. Salas manifesta que avui porten 

definitivament a aprovació aquest reglament. Aprovarien dues qüestions en la mateixa 

votació. Per una banda, la decisió de crear aquesta figura del Síndic i el reglament que el 

regula. Aquest reglament, l’han estat treballant conjuntament amb la resta de formacions 

polítiques d’aquest Consistori. Després de diverses transaccions i de diverses 

col·laboracions i incorporacions, s’arriba al document definitiu que tenen avui, i creu que 

comptarà amb l’aprovació de tots els grups. Aquest reglament en el moment en què 

l’aprovin té una tramitació, una publicació i uns terminis fins que sigui efectiu, que són 

els que marca la llei i que aniran implementant. Ara el que sí demanaria a tothom és que, 

de cara a quan s’hagi de procedir a l’elecció d’aquesta figura, en base al que han vingut 
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expressant que ha de ser una figura que compti amb el màxim de consens de totes les 

forces, doncs que vagin pensant en quines persones podrien ser les més indicades i que, 

en tot cas, les vagin animant a presentar-se o a tenir prevista la seva presentació, 

simplement això. Agrair també la col·laboració que hi ha hagut dels altres grups per 

poder arribar a aquest text conjunt. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que, per part seva, també agrair la bona conducció de 

tot el procés per arribar a un text consensuat. Ells tenien ganes de tirar endavant aquest 

reglament, perquè pensen que és una figura molt necessària en aquests moments en el 

poble. Que serà una figura molt necessària i molt important per als veïns, per a la 

ciutadania en general. I, per tant, creu que han de fer tots un esforç de difusió de la 

creació d’aquesta figura i també perquè els propis veïns es conscienciïn d’aquest 

instrument que tindran. Sí que pensa que seria bo que si el govern ja té alguna idea 

sobre la creació de la figura pel que fa a terminis, a dotacions, etcètera, estaria molt bé 

que comencessin a pensar en aquest tema. I sobre el contingut del que aproven avui, que 

bàsicament és el reglament, doncs comentar que per a ells era important pensar que el 

reglament reflectís una preparació important del candidat o de la candidata. Al final s’ha 

considerat millor no incloure això i ells han cedit. Que també s’ha cedit a propòsit d’un 

informe del secretari sobre la qüestió de les tres cinquenes o les dues terceres parts per a 

l’aprovació. Però, com molt bé ha dit el regidor, la voluntat és que arribin a un consens 

sobre els possibles candidats. Agrair i desitjar que es posi en marxa el més aviat possible. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que, per part del seu grup, dóna les gràcies al 

regidor Sr. Salas. Han treballat molt a gust. Ha estat profitós. I, per tant, de la mateixa 

manera que quan ha tocat o ho han cregut convenient han estat crítics amb la seva 

gestió, és just també reconèixer la tasca que ha fet i que, per tant, en el moment 

d’escoltar-los i de recollir les seves propostes i intentar arribar a consens, doncs han 

arribat a aquest document i a aquest projecte que es farà realitat avui mateix. Per tant, 

moltes gràcies. 
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El regidor Sr. Font manifesta que no és el seu reglament, sinó que és el reglament que va 

proposar el govern, però en aquest cas sí que creu que han pogut fer-hi aportacions i 

debatre i comentar el seu format. Realment s’han escoltat les seves propostes i la majoria 

s’hi han incorporat. Demostra que sí que hi ha una tasca des de l’oposició que es pot fer, 

que sovint, molt sovint, s’ha negat absolutament. Amb totes les al·legacions fins a data 

d’avui, creu que és la primera vegada que han pogut treballar un text tranquil·lament. 

S’ha fet i ho han vist possible. Creu que surt un text bastant bo, reforçat, i, per tant, 

espera que malgrat les diferències polítiques i fins i tot personals que hi pugui haver, 

sigui la base que en algunes coses sí que hi poden col·laborar i que, quan hi ha 

col·laboració, es poden fer aportacions interessants. Des del primer dia el seu grup vénen 

fent aportacions a tots els documents que es presenten des del govern, i fins ara poques 

vegades havien obtingut la possibilitat d’arribar a un acord i, en aquest cas, realment 

agraeix la predisposició per poder incorporar, o com a mínim debatre, temes que 

òbviament tocaven directament a principis i formulacions que ells feien però que han 

estat acceptades.  Per altra banda, òbviament, des del principi sempre han considerat 

aquesta branca de millorar el text que es proposa des de govern i, per tant, no han 

volgut imposar un text estricament seu sinó que s’han adaptat a les millores que hi 

podien fer. Per tant, celebra la situació, celebra que a falta de dues regidores s’aprovi o 

pugui aprovar-se per pràctica unanimitat. I la línia ha sigut tocar això de les dues 

terceres o tres cinquenes parts, però creu, i en aquest sentit hi votaran favorablement, 

que l’esperit d’aquesta norma amb la qual neix és la d’intentar trobar el màxim consens i, 

per tant, si és aquesta la tònica que es seguirà i no s’imposarà una majoria de govern per 

eliminar qualsevol dubte que pugui sorgir, doncs hi votaran a favor sense cap dubte. Per 

tant, gràcies per la feina realitzada. Sap que tocar tants punts amunt i avall no és fàcil, i 

acordar en un mateix govern aquestes coses tampoc no és feina fàcil, però estan agraïts 

que es valori la seva tasca en alguna mesura i que puguin desenvolupar-la i seguir 

col·laborant, que és el que hauria de ser el funcionament normal, entenen, de tot 

l’Ajuntament.  

 

El Sr. secretari manifesta que es requereix el vot favorable de la majoria absoluta legal. 
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A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

6.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA + SUMEM 

PER ALELLA – ACORD MUNICIPAL, PER A L’ADHESIÓ AL PROGRAMA 

D’HOMOGENEÏTZACIÓ DELS PROCESSOS I MECANISMES INTERNS DE TRAMITACIÓ DELS 

TRIBUTS I COTITZACIONS SOCIALS.- El Sr. alcalde ret compte de la moció d’ERC-SxA-AM, 

la qual literalment diu: 

 

“MOCIÓ PERQUÈ L’AJUNTAMENT D’ALELLA S’ADHEREIXI AL PROGRAMA 

D’HOMOGENEÏTZACIÓ DELS PROCESSOS I MECANISMES INTERNS DE TRAMITACIÓ 

DELS TRIBUTS I COTITZACIONS SOCIALS  

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

El desplegament de les competències de l’Agència Tributària de Catalunya (ATC) 

forma part del Pla de Govern de l’XI Legislatura que preveu crear la hisenda pròpia 

de Catalunya sota els paràmetres de l’administració tributària del segle XXI, amb un 

model d’administració més propera i una relació de confiança entre administració i 

ciutadania. Els darrers mesos, el Govern ha dotat l’ATC dels mecanismes que li han 

de permetre assumir directament la gestió dels diferents tributs, propis i cedits, en 

totes les seves fases, així com ampliar la col·laboració administrativa amb tots els 

ens locals i altres entitats del sector públic que ho sol·licitin, segons el marc 

competencial vigent. Alhora, es troba en tramitació al Parlament de Catalunya la 

Llei de l’Agència Catalana de Protecció social, que ha de ser l’ens que gestioni en el 

futur el gran gruix de la protecció social que sigui competència de la Generalitat de 

Catalunya en cada moment. 
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L’adequació de l’estructura organitzativa i el desplegament territorial de la hisenda 

catalana i de l’Agència de Protecció Social de Catalunya permetran la seva 

consolidació per adaptar-la als nous reptes i requeriments a què ha de fer front una 

administració moderna. 

 

En el marc de col·laboració entre administracions, el Govern està desenvolupant 

una estratègia d’optimització, homogeneïtzació i simplificació dels processos de 

presentació i pagament dels tributs estatals i les cotitzacions socials que les 

administracions públiques de Catalunya han de satisfer a l’Agència Estatal 

d’Administració Tributària (AEAT) i a la Tresoreria General de la seguretat Social 

(TGSS). L’objectiu principal és facilitar els processos i millorar l’eficiència de tots 

els agents implicats en base al component tecnològic i les economies d’escala que 

es poden assolir amb aquesta col·laboració. 

 

Atès que la Generalitat ha creat el Programa d’homogeneïtzació dels processos i 

mecanismes interns de tramitació dels tributs i les cotitzacions socials que ingressa 

el sector públic de la Generalitat a l’Estat mitjançant Acord de Govern de 25 d’abril 

de 2017, complementat per Acord del Govern de data 11 de juliol de 2017 

 

Atès que segons l’article 2.1 f) de la Llei 7/2007, de 17 de juliol, de l’Agència 

Tributària, li corresponen a l’ATC les funcions que li siguin atribuïdes per conveni 

administratiu, per encàrrec de gestió o per qualsevol altra fórmula jurídica 

establerta per la normativa vigent.  

 

Atès que l’Agència Catalana de Protecció social serà l’encarregada de la tramitació 

de les cotitzacions socials a la que es refereix el Programa. I que mentre no estigui 

creada correspon a la Direcció General de Protecció Social del Departament de 

Treball, Afers Socials i Famílies. 
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Atès que en el marc de Tributs de Catalunya s’està desplegant una intensa 

col·laboració de l’administració tributària del Govern de la Generalitat i el conjunt 

de les administracions locals del nostre país, amb la voluntat de prestar servei, de 

cercar economies d’escala i de millorar l’eficiència del conjunt de les 

administracions tributàries catalanes. 

 

Atès que el Programa d’homogeneïtzació dels processos i mecanismes interns de 

tramitació dels tributs i les cotitzacions socials que ingressa el sector públic de la 

Generalitat a l’Estat permet l’adhesió voluntària de tots els ens locals i les entitats 

del seu sector públic que en vulguin formar part. 

 

Per tots aquests motius el grup municipal d’ERC-SxA-AM proposa al Ple municipal 

l’adopció dels següents  

 

ACORDS: 

 

PRIMER.- Que l’Ajuntament d’Alella subscrigui amb l’Agència Tributària de Catalunya 

el Conveni que s’adjunta com a annex I, per a l’homogeneïtzació dels processos i 

mecanismes interns de tramitació dels tributs que ingressa el sector públic de la 

Generalitat i altres ens públics de Catalunya a l’Agència Estatal de l’Administració 

Tributària. 

 

SEGON.- Que l’Ajuntament d’Alella subscrigui amb el Departament de Treball, Afers 

Socials i Famílies el Conveni que s’adjunta com a annex II, per a l’homogeneïtzació 

dels processos i mecanismes interns de tramitació de les cotitzacions socials que 

ingressa el sector públic de la Generalitat i altres ens públics de Catalunya a la 

Tresoreria General de la Seguretat Social. 

 

TERCER.- Traslladar l’acord d’adhesió al programa a les entitats que depenen 

d’aquest ens per impulsar la subscripció dels convenis per part seva: Organismes 
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autònoms locals, les entitats públiques empresarials locals, les societats mercantils 

locals i qualsevol altre ens o entitat local amb personalitat jurídica pròpia que 

formi part del sector públic d’aquest Ajuntament. 

 

QUART.- Comunicar a la Secretaria d’Hisenda de la Generalitat de Catalunya i a la 

Secretaria General de Treball, Afers Socials i Famílies, així com a les entitats 

municipalistes (Associació Catalana de Municipis i Associació de Municipis per la 

Independència) l’aprovació de la present moció.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que, com tots saben, l’Ajuntament d’Alella, des de ja fa prop de 

ben bé quatre o cinc anys ve ingressant els impostos de l’IRPF i de l’IVA a l’Agència 

Tributària de Catalunya. Amb aquesta moció que porten avui i la proposta de poder-se 

adherir a aquest programa, el que fan és normalitzar i guanyar en garanties pel que fa a 

aquesta relació, en aquest ingrés dels impostos, i, en aquest cas, a més de les 

cotitzacions socials a la Generalitat de Catalunya, perquè faci aquesta intermediació i 

aquest ingrés tant a l’Agència Tributària Espanyola com a la Tresoreria de la Seguretat 

Social. Aquests convenis, aquesta proposta, vénen redactades i aprovades per part del 

govern de Catalunya, i, per tant, creuen que el pas lògic del que fins ara venia fent 

aquest Ajuntament, que era ingressar aquests impostos aprofitant la pròpia llei, però amb 

unes no previsions d’aquesta mateixa llei, doncs el que fan ara és regularitzar i autoritzar 

a la Generalitat perquè l’Agència Tributària de Catalunya i la pròpia Generalitat gestionin 

aquests tributs per tal que, igual que ells, la pròpia Generalitat, els diferents organismes 

i les empreses públiques de la Generalitat s’haurien d’anar sumant a aquesta proposta 

que, quan sigui totalment operatiu el propi aplicatiu de la Generalitat, ja sigui la manera, 

la via habitual i normal de gestionar tot el que són els tributs a Catalunya. Dir-los que 

disposen d’un informe desfavorable d’Intervenció amb el qual personalment discrepa i 

que, en qualsevol cas, la proposta és de poder aprovar aquí aquesta moció que els insta a 

subscriure els convenis tant amb l’Agència Tributària de Catalunya com amb el 

Departament de Treball, Afers Socials i Família. 
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La regidora Sra. Marzo manifesta que no han trobat aquest informe d’Intervenció en la 

documentació a la Sala de Plens. Sí es veritat que a la Comissió Informativa li va 

preguntar si hi haurien informes jurídics, si hi havia algun informe jurídic, i si hi hauria 

un informe d’Intervenció. El Sr. alcalde li va comentar que hi havia un informe jurídic de 

la Generalitat que estaria inclòs en la documentació, i va entendre també que hi hauria a 

la documentació l’informe d’Intervenció, però potser ho va interpretar malament. 

 

El Sr. alcalde manifesta que ho va interpretar malament, perquè aquí, pel que fa a les 

mocions, els informes no són necessaris. L’informe que l’interventor ha volgut fer en 

aquest moment, s’ha de produir abans o en el moment en el qual es vagi a fer la 

signatura d’aquest conveni. Aquí, amb la moció, el que fan és instar que l’Ajuntament 

subscrigui aquests convenis. En qualsevol cas, respecte el criteri de l’interventor, i té el 

seu fonament jurídic i legal suficient, però en fan una altra interpretació. I, per tant, 

malgrat aquest informe, doncs proposen aprovar la moció i després subscriure els 

convenis. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que els acords de la moció incorporen també l’aprovació 

dels annexos d’aquests dos convenis. És així oi? És a dir, estan aprovant una moció i uns 

convenis. 

 

El Sr. alcalde manifesta que el que estan aprovant és una moció que insta a subscriure 

uns convenis. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que aleshores els convenis els signarà el Sr. alcalde. 

 

El Sr. alcalde manifesta que en representació de l’Ajuntament. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que perfecte. Ells s’abstindran en la votació d’aquest 

punt. També remarcar que l’informe jurídic que hi ha en la documentació, emès per la 
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pròpia Generalitat, fa les seves reserves entorn a la llei de protecció de dades. I, en 

aquest sentit, pregar a l’Ajuntament que sigui molt escrupolós amb la comunicació 

d’aquestes dades de treballadors, de veïns o de qualsevol persona, qualsevol dada de 

qualsevol persona que està en aquests moments en poder de l’Ajuntament.  

 

El Sr. alcalde manifesta que, com bé saben, cada vegada que hi ha una cessió de dades 

amb qualsevol dels proveïdors del propi Ajuntament perquè han de presentar-les, se 

signen uns contractes de confidencialitat, etcètera. I si signant aquests contractes amb 

agents privats se’n fien, no s’han de refiar de la Generalitat que faci un bon us d’aquestes 

dades estrictament pel que se’ls traspassen? 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ella se’n refia, però com es refia de la Generalitat i 

del propi informe jurídic que ho comenta. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que suposa que el Sr. alcalde s’ha assabentat 

d’aquest informe desfavorable fa poc. Li agradaria rebre aquest informe per tenir 

coneixement del que diu. Tot i amb això els agradaria ser proponents d’aquesta moció i 

constatar que estan fermament decidits a donar el pas cap endavant envers la 

independència de Catalunya. I, per tant, són petits passos on van reclamant i van 

reivindicant tots els seus drets i com creuen que s’han de fer les coses. Per tant, els 

agradaria ser proponents d’aquesta moció.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que comparteix que els hagués agradat tenir coneixement 

del contingut de l’informe d’Intervenció, perquè estan votant sense tenir-ne 

coneixement, però, en tot cas, també refermen la seva posició de caminar cap a una 

agència pròpia plenament funcional. També sol·licitarien posar-se com a coproponents 

de la moció. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que, com ja saben, i tal com ha dit l’alcalde, fa 

quatre anys ja es van oposar que des de l’Ajuntament s’ingressessin aquests impostos a 
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l’Agència Tributària de Catalunya. És per això que avui, evidentment, també hi votaran en 

contra. Però volia recalcar algunes coses justament ara que es trasllada aquest pagament 

dels tributs a l’Agència Tributària de Catalunya i a l’altra agència, que és la de la 

Seguretat Social, que ara no sap quin és el nom, però ho posa el document. Fer constar 

que l’Agència Tributària de Catalunya es va crear per llei del Parlament el 2007, durant el 

govern d’esquerres i com a instrument per a la gestió dels impostos cedits i propis de la 

Generalitat de Catalunya. Que, des del 2015, el govern de la Generalitat ha decidit 

desenvolupar l’Agència Tributària de Catalunya fins al límit de les seves competències. En 

aquest sentit, el que ha fet és denunciar el conveni que tenen les oficines liquidadores 

de registradors de la propietat que gestionen els impostos cedits per tal de fer-ho de 

manera directa a partir de l’1 de setembre. Ara, ja fa uns dies que han sabut de la 

voluntat del govern de gestionar el pagament dels impostos estatals a través de l’Agència 

Tributària de Catalunya de totes aquelles entitats del sector públic depenent de la 

Generalitat. Així doncs, el perquè d’aquest enviament massiu a les entitats per tal que 

s’aprovi aquest conveni, que encarregui a l’Agència Tributària de Catalunya el pagament 

dels impostos estatals que seguidament l’Agència Tributària de Catalunya traspassarà a 

l’estatal. Bé, doncs ells sobre la moció i la signatura d’aquests convenis hi votaran en 

contra, tal com ha dit. En primer lloc recalcar que l’Agència Tributària de Catalunya no té 

competències sobre els impostos estatals. En segon lloc perquè hauria de dedicar els 

recursos extraordinaris que aconsegueixi per lluitar contra el frau i l’evasió fiscal. Perquè 

no està preparada per gestionar encara el pagament d’impostos estatals provinents de les 

entitats del sector públic de la Generalitat amb una xifra aproximada de 4.500 milions 

d’euros. Perquè no poden posar les institucions en risc d’incórrer en retards o 

impagaments ja que l’Agència Tributària de Catalunya no està preparada per gestionar el 

pagament d’impostos estatals. I, per últim, perquè l’Agència Catalana de Protecció de 

Dades ja ha advertit a l’Agència Tributària de Catalunya que no pot emprar dades 

d’impostos que no li són propis per altres finalitats, perquè estaria actuant il·legalment i 

en el cas de l’IRPF i la Seguretat Social dels treballadors i les treballadores de les entitats 

del sector públic en caldrà garantir un bon ús.  
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El Sr. alcalde manifesta que ells podran considerar que la Generalitat no està capacitada 

per gestionar aquests tributs. Ells podran considerar que l’Agència Tributària de Catalunya 

no té els recursos suficients. Aquí el govern de Catalunya va fer un acord el mes d’abril 

on es determinava aquest procés d’homogeneïtzació. El govern de Catalunya fa aquesta 

proposta perquè l’Agència Tributària de Catalunya en aquests moments està preparada per 

gestionar la tramitació d’aquests impostos i el que no es pot fer és estar aquí qüestionant 

el govern que el que pretén és normalitzar, homogeneïtzar i gestionar tot el que són 

aquests tributs que les diferents administracions d’aquest país han de pagar i han 

d’ingressar a l’administració de l’estat per fer-ho d’una manera conjunta i coherent. Per 

tant, li sembla molt bé que ells vulguin votar-hi en contra, però amb això estan 

començant un camí, un camí que ja ve de fa uns anys amb la iniciativa d’uns empresaris i 

d’algunes administracions locals, i que ara es formalitza per tal que qualsevol 

administració d’aquest país pugui  fer-ho de manera coherent i pactada amb el propi 

govern d’aquest país, perquè l’objectiu polític per a molts d’ells és que els impostos de 

Catalunya es paguin a Catalunya i que després ja es decidirà com es paguen a l’estat 

espanyol. Però, de moment, amb aquests convenis el que fan és complir la legalitat 

actual i ingressar-ho a la Generalitat, sent conscients que aniran a l’administració de 

l’estat complint tota la legalitat actual vigent estatal de moment. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que amb el missatge que els ha donat, ell només 

vol fer-hi una reflexió. El seu soci de govern ho té claríssim i ho està dirigint i 

encaminant cap a un objectiu encara més clar. Ell, cada cop que tenen una votació 

d’aquest tipus, si la tinent d’alcalde Sra. Mans ha de votar-hi en contra, bé, perdó, no 

ella sinó el seu grup ha de votar-hi en contra, no sap què està fent ella en el govern. En 

tot cas és un tema per reflexionar. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que està clar l’objectiu que tenen a nivell 

territorial no és el mateix, no és el compartit, però l’objectiu de poble sí que és compartit 

amb aquest govern. Per tant, demanaria respecte igual que respecta l’opinió del regidor 

Sr. Garcia-Ossorio o la dels altres. Doncs en aquest cas també. 
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La regidora Sra. Marzo manifesta que difícilment la tinent d’alcalde Sra. Mans podria 

portar doncs una regidoria d’Hisenda o d’Administració segurament en aquest govern. 

Amb això estarà d’acord amb ella.     

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que segurament si fos així, però no és el cas. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, respecte el debat de la hisenda, els 

argumentaris que pot semblar més o menys correcte o no. Creu que barrejar el tema de la 

corrupció amb recaptació tributària és bastant, és tibar la corda, creu jugant-se-la amb el 

cap dels eufemismes i d’intentar fer un “totum revolutum” bastant potent perquè són 

pomes i peres, no té res a veure una cosa amb l’altra. La corrupció es pot treure en 

qualsevol tema però en aquest cas d’intentar muscular l’Agència Tributària Catalana la 

relació amb la corrupció, li sembla excessivament forçada i creu que resta més que suma 

en la seva justificació i argumentari.  

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que han parlat de frau i d’evasió fiscal. 

Evidentment diners que marxen fora i diners que es quedin dins és una altra història. I 

d’eufemismes no ho sap, cadascú pot parlar i expressar-se com cregui i si creu que a ella 

li ha d’omplir de contingut i, a ell, no li omple doncs és la seva opinió.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro i 

Fernández, i Srs. Font i Garcia-Ossorio; hi vota en contra la tinent d’alcalde Sra. Mans; 

s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Marzo i Sr. Bardés. En conseqüència s’aprova la 

moció.  

 

 

PRECS I PREGUNTES 
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A) El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que abans ha tingut un lapsus que li ha 

semblat entendre que amb la proposta de modificació de crèdit ja estava inclòs els 

possibles diners que costaria l’expropiació de Can Boquet. Li agradaria saber com 

està el tema de l’aparcament, de si estarà en breu o s’allargarà. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que és responsabilitat de la Junta de Compensació de l’àmbit 

de Can Calderó – Can Serra el fet d’adquirir aquest sòl, aquests 23 m2. Creu que en el 

projecte aprovat de modificació del projecte d’urbanització quedaven afectats. Fins 

on saben a data d’avui, hi ha hagut un acord entre la propietat i la Junta de 

Compensació per poder actuar. Excepte novetats, perquè la informació és molt recent 

i que suposa que en breu la tindrà ampliada, preveuen que en dies puguin començar 

a fer aquestes obres que són les ja darreres que falten per acabar la urbanització. 

Estan en un escenari on esperen que el mes de setembre hagin pogut recepcionar tot 

i que ja es puguin habilitar els aparcaments. Evidentment, intentaran treballar en un 

escenari que hi pugui haver una obertura abans de l’inici de les escoles, abans de 

l’inici de la Verema, però que, en qualsevol cas, no precipitaran la decisió perquè 

s’haurà d’acabar de tancar amb la Junta de Compensació tot el que és la urbanització 

i que es tinguin tots els detalls finalitzats. O sigui, que no es precipitaran pel fet  

que tinguin l’esdeveniment tot i que hi estan treballant perquè això pugui ser 

possible. I amb aquesta novetat, que és tot just de fa unes hores, veuen que el 

procés s’accelera i poden estar en aquests terminis expressats.  

 

B) El regidor Sr. Font manifesta que té un parell de preguntes. La primera és sobre el 

Casal d’Alella, era inevitable, com ho tenen, com van els tempos i què passa amb els 

700.000 euros de subvenció de la Diputació o la Generalitat. En tot cas, com s’han 

resolt aquells 700.000 euros de la subvenció que acabaven ara a finals d’aquest mes. 

I l’altra és respecte La Verema, aquest any encara no han fet l’acte aquell d’avaluació 

econòmica de com va anar l’any passat. Per tant, si està previst fer-lo o ja van 

directament a la Verema. Avui estan a 27 de juliol, ell sí que està aquí a l’agost, però 



30 

 

no sap si algú es voldrà reunir amb ell per mirar números de la Verema de l’any 

anterior. Però, en tot cas, hagués estat bé fer l’avaluació per fer propostes de 

millora. Reunió que no ha existit. Era per preguntar això, si es preveu que es tornarà 

a fer de cara a l’any que ve, si és bianual i el motiu pel qual aquest any no s’ha dut a 

terme.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que, respecte la Festa de la Verema, creu que el regidor Sr. 

Font mateix s’ha respost. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que s’havia fet una valoració, unes reunions 

de valoració de les Festes de la Verema. L’any passat es va fer una valoració perquè 

el grup del Sr. Esteve Garcia-Ossorio ho va demanar. Aquest any no s’ha demanat. 

Evidentment que ja van cap a la 43a Festa de la Verema. Creu que passada la Festa 

de la Verema poden fer un dia la valoració de la 42a Festa de la Verema, si ho 

demanen, i parlar del que faci falta, cap problema. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que, respecte de la primera qüestió, dir-li que la informació 

de la qual disposa en aquests moments, a l’equipament s’estan acabant les darreres 

intervencions, i, per tant, creuen que el setembre ja podran venir. El segon, el plec 

que està en adjudicació per poder dotar l’equipament interior de la sala i estan 

treballant en aquest escenari on veuen factible el fet que la subvenció del PUOSC 

puguin acabar ingressant-la a l’Ajuntament.  

 

 El regidor Sr. Font manifesta que s’ha perdut en el tercer complement, veuen possible 

que acabin incorporant, vol dir que està a sobre la taula, que és quelcom que s’ha de 

demanar i s’ha de fer reunions. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que s’hi està treballant i si no surt cap inconvenient doncs 

cobraran aquesta subvenció. 
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 El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, dir que és l’últim Ple d’aquest curs, si 

es mouen per cursos, qui faci vacances que prengui energies perquè els espera una 

tardor ben calenta i que intentin recuperar forces, i que el curs vinent tots plegats 

treguin millors notes que l’actual, si fos possible. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que ho haurà de ser. 

 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20 hores 

30 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 

 


